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Vragen van het lid Pechtold (D66)
aan de minister van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties over de
consequenties van de bezuinigingen
op de politie. (Ingezonden 25 januari
2010)

1
Kent u de brief die de burgemeester
van Rotterdam verstuurd heeft naar
zijn collega’s in de regio Rotterdam
Rijnmond?

2
Wat is uw reactie op de uitspraak van
de burgemeester dat als gevolg van
de bezuinigingen op de politie
«moeilijke keuzes onvermijdelijk»
worden?

3
Deelt u de vrees van de burgemeester
dat het bestrijden van «kleinere
vergrijpen zoals winkeldiefstallen,
autokraken, vernielingen en overlast
van jeugd» de komende jaren van
ondergeschikt belang dreigt te
worden?

4
Vormt de aanpak van vergrijpen als
winkeldiefstallen, autokraken,
vernieling en overlast van jeugd naar
uw mening onderdeel van de 5%
«overhead» die u naar aanleiding van
het KMPG-rapport voor de politie
identificeerde?

5
Heeft u aanwijzingen dat, als gevolg
van de bezuinigingen op de politie dit

jaar, de instroom van
aspirant-politieagenten beperkt wordt
om bestaande arbeidsplaatsen te
sparen? Zo ja, kunt u aangeven
hoeveel banen voor aspirant-agenten
als gevolg van de bezuinigingen niet
worden ingevuld en wat de
consequenties hiervan zijn voor de
doorstroom in het personeelsbestand
van de politie?

1 AD Rotterdams Dagblad, 21 januari 2010:
«Politiewerk komt in gevaar».
2 KPMG, Eindrapportage Feasibility Studies
naar de PIOFACH taken van de Politie.

Antwoord

Antwoord van minister Hirsch Ballin
(Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties) (ontvangen
8 maart 2010)

1
Nee. Wel is mij bekend dat de
korpsbeheerder van
Rotterdam-Rijnmond de
burgemeesters in de regio heeft
ingelicht over de financiën van het
korps.

2
Mijn ambtsvoorgangster heeft
in september 2009 met het
dagelijks bestuur van het
korpsbeheerdersberaad een
onderhandelingsakkoord gesloten.
Dit akkoord bevat de afspraak dat de
oplossing van de financiële
problematiek wordt gevonden door
het terugdringen van de overhead bij
de politie. Daardoor kunnen pijnlijke

keuzes op het operationele vlak
zoveel mogelijk worden vermeden.
Als het specifiek gaat om het korps
Rotterdam-Rijnmond, stel ik vast dat
dit korps bij de jaarlijkse actualisatie
van de uitkering uit het
budgetverdeelsysteem de afgelopen
jaren telkens in budget is gedaald.
Deze daling houdt verband met de
relatief lagere score van de regio op
een aantal verdeelmaatstaven,
waaronder het inwonertal en het
aantal horecavestigingen. De
afgelopen 2 jaar is deze daling
grotendeels gecompenseerd met
extra uitkeringen. Op dit moment
wordt het verdeelstelsel geëvalueerd.
Uit die evaluatie zal blijken wat het
meerjarige perspectief voor de regio
zal zijn. Ik teken hierbij aan dat de
veiligheidssituatie in diverse wijken in
Rotterdam-Rijnmond verbeterd is.

3
De inzet van personeel op regionaal
en lokaal niveau is, binnen de
afgesproken bestuurlijke kaders, een
verantwoordelijkheid van het
regionale college van de betreffende
politieregio. Zij weten waar capaciteit
en inzet wel en niet van belang is. Ik
heb er vertrouwen in dat zij daarin
hun verantwoordelijkheid nemen.
Overigens wordt er naast het toezicht
door de politie ook toezicht in de
publieke ruimte uitgeoefend door
bijvoorbeeld functionarissen in het
openbaar vervoer en via camera’s.
Daarmee wordt de politie
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ondersteund in de bestrijding van de
criminaliteit.

4
Nee. Het onderzoek van KPMG had
als vraagstelling: «geef aan welke
delen van de taakgebieden uit de de
PIOFACH-taakvelden (Personeel, IT,
Financiën, Inkoop, Huisvesting en
Communicatie) het best op landelijk,
bovenregionaal dan wel regionaal
niveau, danwel op een andere
manier, belegd zouden kunnen
worden.» Het rapport spreekt niet
over 5% overhead.
De algemene conclusies van het
rapport zijn:
1. landelijke aansturing van
processen en concentratie van
medewerkers levert voor het
overgrote deel van de
PIOFACH-processen verbetering op
van efficiency, effectiviteit en
kwaliteit;
2. benchmark toont aan dat er
kwaliteits-, effectiviteits- en
efficiencyverbeteringen zijn te
behalen op de PIOFACH-processen;
3. KPMG ziet, op basis van het
onderzoek, een structureel
besparingspotentieel, vijf jaar na de
start van de DCB, van ongeveer EUR
259 miljoen.

5
Zoals u weet heeft mijn
ambtsvoorgangster een afspraak met
het Korpsbeheerdersberaad gemaakt
dat er de komende drie jaar
gemiddeld 1600 aspiranten per jaar
naar school gestuurd moeten
worden. Op dit moment zijn er al
1500 aspiranten aangemeld.
Ik heb er vertrouwen in dat de
Korpsbeheerders zich zullen houden
aan deze afspraak. De politiesterkte is
voorts in 2009 met circa 1000 fte
toegenomen.
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